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 מי ימלל גבורות ישראל
 מילים: מנשה רבינא

 לחן: עממי
 

ל, רָאֵּ בורּוֹת יִש ְ ל גְּ  מִי יְמַלֵּּ
 אוֹתָן מִי יִמְנֶה?

בּוֹר כָל דּוֹר יקָוםּ הַגִּ ן בְּ  הֵּ
ל הָעָם.  גּוֹאֵּ

 
מַע! ְ  ש 

מַן הַזֶּה זְּ ם בַּ ָּמִים הָהֵּ י  בַּ
 ּ יעַ ו ִ י מוֹש  בִּ  פוֹדֶה,מַכַּ

ל רָאֵּ ל עַם יִש ְ ינוּ כָּ  ובְּיָמֵּ
ל. אֵּ ד, יקָוםּ וְיִגָּ  יִתְאַחֵּ

  
הפסוק עליו מתבסס השיר הוא "מי ימלל גבורות ה' ישמיע כל תהלתו" )תהלים ק"ו(, אבל 

יתאחד,  עם ישראל בימים ההם, בזמן הזה, וכל -בשיר מתחלפות גבורות השם בגבורת ישראל 
 יקום ויגאל...

 
 

 ביבות תפוחי אדמה לחנוכה ל -לעטקס
 מערבבים
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 בתאבון וחג שמח! 
 
 

 הכינה והמליצה חנה ארגוב
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 :ראשון ממקור שנקרא מה, הסיפור על מכיר שאני קטנות תוספות כמה - קרון גידי
 .איסמעין היה( הרכבת תחנת שהיום ןהיכ) טינה-אל מהכפר הבחור, המודיע של שמו, ראשית《
 אחד כל, דם נקמת של הנוהג פי שעל תחילה חשבו בארץ הערבים מנהגי עם היכרות חוסר מתוך《

 .ומגדל חומה מגבולות לצאת מאוד חששו ולכן הנרצח דם את ולגאול לקום יכול צאפי-א-תל מתושבי
 לו שהיו נוסף שומר גם הופיע מסופר עליו שפירא אברהם תקווה פתח של השומרים זקן עם יחד《

 .בחקירה שטיפלה הבכירה הערבית הקצונה בקרב מכרים
 כדי לירות 5 של שטר לו ונתנו לחקירה אחראי שהיה הערבי הקצין עם נפגשו הם שומר אותו עם יחד

 לו נשק, האדום השטר את לקח איך לראות מאוד שהתרשם סיפר סבא. חברינו את לשחרר שיסייע
 .שוחררו מה זמן כעבור ואכן... הצדק אל המוביל האור שזהו לנו ואמר

' וחג מסמייה מהכפר וב'רג אבו היו המקום מנהגי בהלכות כבקיעים בסביבה המוכרים השופטים
 .המוכר עזי אל איסמעין של אחיו, עזי-אל מחמד

 יםפרט לפרטי צאפי-א-בתל עזי אל אנשי ומעורבות בסיוע, ומתן במשא מראש סכמו הסולחה כל על
 .החגיגה כל לפני עוד אורז וכמה כבשים כמה על גם בדיוק סוכם הכספי הסכום ומלבד

 

 את הכיר לא עלי. יונס מאבו אותה שמע אשר, עזי אל עלי מפי שמעתי קטנה תוספת -זלינגר אמנון
 מוכנה כבשה היתה במקום.  לבן חלוק לבוש היה הוא, הטקס למקום דוד את כשהוליכו. עיסמאיל סבו

 על לבחור צריך היה המנהג ולפי, גדולה סכין החזיק הנער. הכבשה ליד לשכב נצטווה דוד. טהלשחי
 על הניפה הנער,  כמובן אבל, בו שיבחר מסוים חשש היה לדוד. דוד על או הכבשה על, להניפה מי

 איני. הגדולה החפלה והחלה הטקס נסתיים ובכך דוד של חלוקו על נמרח שלה והדם הכבשה צוואר
 .מעלי ששמעתי מה זה אך הסיפור לאמיתות ערב

 2.7.1942 -והסולחה נערכה ב 9.7.1941 -האירוע של הרג הערבי התרחש ב
  



 

ושמונים ושש שנים  היום, במלאות שבעים ותשע שנים לקבוץ כפר מנחם
נשארנו עם ענף חקלאי אחד וחבר קיבוץ אחד )פנסיונר( שעובד  1932 -ליסוד הקבוץ במרחביה ב

 . הענף הוא כמובן הרפת, שהיא אחת המוצלחות בארץ והמוצלחות ביותר בדרום.בחקלאות
 

בדיוק לפני שבעים וארבע שנים. את המכתב כתב דוד קרון,  1944מצאתי מכתב שנכתב בנובמבר 
שיחד עם אברהם גרינבוים הקימו את הרפת עוד בהדר, לאבא  שלי אברמ'ל ברוידא, שהיה מגויס 

 בריגדה היהודית באיטליה.לצבא הבריטי והיה עם ה
 

לול תרנגולות, דיר כבשים ורפת  –( היו בקבוץ שלושה ענפי בעלי חיים 1944יש לציין, שבשנה זו )
פלחה, שלחין )מספוא(, גן ירק, מטעים נשירים וכרם, אולי גם כרם זיתים,  –פרות. ענפי צומח היו יותר 

 אני לא בטוח. 
 

 אהרון

 

 

   

  1944נובמבר  15כפר מנחם 
 אברמ'ל שלום,

רוחל'ה רצתה לכתוב לך חדשות על הנעשה ברפת וחששתי מאוד שהיא תבלבל את היוצרות 
 והשמות, הנני לכתוב לך כמה מלים על הנעשה ברפת.

 לפני כמה זמן החלטנו להוציא כמה מהזקנות שאין בהן תועלת.
ן ולא היה לה עוד שום סיכויים, את יחסנית החלטנו למכור את חביבה שהעטין שלה הלך והתאב

שאחרי שהפילה )כפי שידוע לך( לא התעברה שוב וגם כמעט שלא נתנה חלב. את אביבה, ואת 
גינה שלמרות שהייתה כבר  בת שנתיים וחצי לא התעברה בשום אופן. מכרנו את ארבעתן לולדמן 

ד. ואביבה נשארת בינתיים אצלנו לירות. את חביבה, את יחסנית ואת גינה הוא לקח מי 380בעד 
עד ההמלטה )צריכה להמליט בסוף חודש זה(. ואם היא תמליט עגל נמכור את אלוף ונגדל  אותו 
לפר. בעד הכסף החלטנו לקנות פרות או מבכירות לפני ההמלטה אם תזדמנה כאלה, ויש סיכויים 

 180לא עולה מחירה על  לכך כיוון שמחיר הפרות ירד בצורה הגונה וכיום הפרה הטובה ביותר
 לירות.

 

בזמן הגשמים הזועפים )ירדו למעלה ממאתיים מ"מ( נרטב קצת חציר שלא הספיק לו המקום 
בסככת הפרות ושהיה מונח בחוץ. וגם המרוכז, כיוון שגג המחסן דולף כהוגן וכתוצאה מכך כנראה 

הביא רופא היה חלתה אביבה בהרעלת קיבה קשה וכמעט שחשבנו  אותה לאבודה, בעיקר של
 בלתי אפשרי בגלל הדרך. אך מצבה הולך וטוב וכנראה שהוולד לא סבל.

 

אתמול בבוקר באופן פתאומי הותקפה מרי בכאבים חזקים מאוד ובמשך של שעה בערך נפחה 
את רוחה. הרופא הגיע אחרי הצהרים וקבע שהייתה לה הרעלת דם. כמובן שנקבל בעדה פיצויים. 

מדות להמליט בסוף החודש ונותנות בינתיים סימנים לא רעים, אחרי המבכירות הצעירות עו
שהעברנו אותן לצד המכובד בעל הרצפה. הן עושות רושם ממש של פרות, בעיקר יפות צפרה, 

 בהירה ובריגדה. כוכבה קצת קטנה. זה הכל.
 
 

 שלום דוד קרון
 



 ובשימור ותיעוד תולדות היש
 

 שנה 80שימור שיחזור ותיעוד תולדות החיים של הישוב כפר מנחם 
 

 והתחדשות , שיחזור, תיעודשימור
הוא תהליך מתמשך, תהליך , לתפיסתנו שימור

המתחיל עם היווצרותו של אובייקט ונמשך עד 
תהליך חשוב ומשמעותי, הניתן ליישום זהו היעלמו. 

מתמשך במגוון דרכים אבל אין ספק שחשוב שיהיה 
 וייעשה ברציפות  ובאחריות.

קיבוץ, בית, ישוב, כמוהם כאדם, גדלים, 
ומתעצבים כל עוד הם מתקיימים. מתפתחים, 

תיעוד ושימור תולדות חייו של ישוב , כמו במשפחה, 
הם דרך ואמצעים בעזרתם ניתן להכיר טוב יותר 
את המקום בו אנו חיים, להבין את העבר, לחוות את 

 צילום: אמנון זלינגר       על העתיד. ההווה ולהשפיע 
על איכות הקשר בין מי שחי במקום, למקום, כי "האדם אינו אלא תבנית נוף להשפיע  האמורה הכרות 

 מולדתו".
 

 . שמונים שנים של עשיה מתמשכת, בניה ויצירה.80-ה ושנתנכנס לכפר מנחם קיבוץ 
 .יהיה זהה למה שקיים היום אתמול ומה שנראה מחר לאכאן היום לא היה מה שרואים 

כשם שמתעדים וזוכרים תולדות חיים של אדם, חשוב לתעד ולשמר "תולדות חיים" של ישוב, כדי 
יכירו את עברו, יחיו את ההווה  ,רים, יכירו את המקום בו הם חייםהישוב, צעירים ובוגחברי שכל 

 וישפיעו על העתיד. 
 

אין מי שיוכל לספר  כמעט כאשר כברתאריך זה, שנה לקיבוץ. לקראת  80ימלאו  2019בדצמבר 
ועם התבססות שכונת ההרחבה, הנהיית יותר ויותר חלק אינטגרלי ולתאר את ראשית הדרך, 

לכולנו דרכים ואמצעים שיאפשרו  יאתמצפעול כאן ועכשיו, לאנו רואים חשיבות למאוכלוסית הישוב, 
 היש ולהיות שותף בעשיה למחר.למוד, להכיר ולהבין את מה שהיה, לחוות ולאהוב את ל
 

היוזמה לפרויקט באה מצוות מתנדבים, שהתגבש מתוך רצון, מודעות ואחריות, להעביר לדור הבא 
את מה שהיה פה. צוות זה אושר על ידי המזכירות שנתנה את ברכת הדרך להמשיך בפעילות. 

דגש על מציאת מגוון דרכים התוכנית שהוצגה למזכירות הינה תוכנית מודולרית, רב שנתית, תוך מתן 
 לשימור, שיחזור, תיעוד והתחדשות.

במקביל הועברה פנייה להנהלת הקהילה לתקצב את הנושא במסגרת תקציב הקהילה ולקבוע את 
 השימור כחלק מהסעיפים הקבועים בתקציב הקהילה.

 
 

 הדברים הועברו בתחילת השנה להנהלת הקהילה 
  



 שימור בניינים בקבוץ
בקבוץ עוסקת בתקופה האחרונה בנושא תב"ע )תכנית בנין עיר( חדשה לישוב )נקראת  ועדת התכנון
 (, במסגרת תכנית זו נדרש לבצע שימור לאתרים היסטוריים בקבוץ.2020אצלנו תב"ע 

הגדרת אתר מסוים לשימור, מחייבת אותנו לשמור ולתחזק את המבנה, באופן שישמור על אופיו 
 , חומרי גמר, חזיתות, חלונות, דלתות, גגות וכו.'ההיסטורי מבחינת חומרי בניה

 השימושים במבנה יכולים להשתנות לפי ראות הקבוץ ובלבד שלא נשנה את המבנה פיזית.
                                                                                                                                            

 ועדת תכנון קבעה לשימור מבנים אלו:
 ושימש לאיסוף ולאחסון תבואות ולברור זרעים ושיווקם בשקי יוטה. 1943הוקם בשנת  )העגול(סילו 

 

 
 מגדל המים

העשוי בטון נמצא בנקודה 
מטר  131 -הגבוהה בקיבוץ 

מעל פני  הים. המבנה הוקם 
,שימש כמאגר  1947בשנת 

ץ במשך המים המרכזי לקבו
שנים, עד להקמת בריכת 

מקורות העגולה שממערב לקבוץ. במגדל המים היה שימוש במלחמת השחרור להעברת וקבלת 
תשדורות רדיו  וקשר עם העולם, בימים שהישוב היה מנותק. כיום המגדל איננו בשימוש כמאגר מים 

 ומצוי בו משרד של מערכת החינוך וחדר תקשורת בקומה השנייה.
 

עמדה  )פריקסט(: שמירהעמדות 
צפונית, צפונית לביתם של אריק 
ותלמה )בעבר גר שם צביקה אסף 
ז"ל(, ועמדת שמירה דרומית, 
הנמצאת ליד בית ההנהלות של 
הקבוץ ליד משפחת חגית ואיתי 
הראל )מתופעל כיום כמחסן ציוד 

 ע"י צבילי(.
 

אותם ימים, הן אפשרו תצפית  גדר הקבוץ, בגבולות הקבוץ שלוהיו על  1946נבנו לפני  העמדות
  מקומה שנייה על פני השטח שמסביבם, לצורך הגנה על הישוב.

  



 
, צריפי המגורים הראשונים בקבוץ, ליד מגרש החנייה הצמוד לבית ההנהלות. הוובלים נבנו הוובלים

טרה ובלים במרוכז, מהם נותרו רק שניים. המ 8במקור, נבנו  .1940בינואר  סמוך לעליה על הקרקע
ובוובל השני   (40 -שלנו להראות באחד מהם איך היה חדר המגורים של אותם הימים )תחילת שנות ה

לרכז פריטים ומוצגים מהתקופה ההיא של ראשית הקבוץ. בקרבת הוובלים תהיה רחבה ובה תצוגה 
 לאפשר מסלול הליכהבקבוץ של פעם פעם. הכוונה בהם  קבועה של כלי עבודה ואביזרים שהשתמשו

 שעליהם תהיינה כתובות הסבר לכל מוצג. המוצגים, בקרבת
 

   
 צילום: אמנון זלינגר           

 

בנוסף לאתרי השימור שיוכנסו לתב"ע )שימור חיצוני(, יהיו אתרי שימור שייבחרו ע"י  – שימור פנימי
ם תהיה אתרי שימור פנימי, שההחלטה על שמירתם, או הריסת -הקבוץ, אך לא יהיו חלק מהתב"ע

תמיד בידי הקבוץ. אופי השימור והשימוש במבנה, אף הוא יהיה נכון להחלטות שלנו )ולא של המועצה 
להוסיף בניה, או להרוס נוכל לבצע זאת, מה  –לשימור אתרים(, כך שאם נרצה לשנות את המבנה 

 שלא מתאפשר "בשימור חיצוני".
 

סגנון של שנות הקבוץ הראשונות מבנים שצריך לשמור עליהם, הם כאלה שמאפיינים את ה
ראשון )כיום "גבע"( ויש בית קירור/פאב, גן הילדים ה –ושכנראה... לא יוקמו יותר כאלה, כגון 

 לשמר גם את המועדון לחבר, המאפיה והמגבנה ועוד.המבקשים 
 צריך להבין, ששימור מבנה מחייב לשמור על החזיתות )פתחים, חלונות, דלתות בצורתם ובמיקומם(,

שיפועים וחומרים ועל מעטפת הבית באופן כללי וכן לספר את "הסיפור של הבית". כך  –על הגגות 
 שהמבקרים בו יחוו את חווית הראשוניות של המקום.

 

חשוב לכולנו שבישוב שלנו יהיו מספר מבנים שישמרו ויתנו את אווירת הישוב בשנותיו  –לסיכום 
 ההיסטוריה של המקום. הראשונות, כדי להנחיל לדורות הבאים את

ר ובתכנים של כל אתר ואתר, ועדת התכנון עוסקת בתחום הפיזי של השימור ואיננה עוסקת בסיפו
 יש הצדקה לצוות נוסף.שלהם 

 
 ארנון לפידות

 
 

 .אבירם אוכמה והתיעוד התמונות את ליקטה
  



 

 איך נציין את האירוע ? –יום הולדת לקיבוצנו   -שנה  80
 

אוי ומיוחד שעלינו לציינו בצורה מתאימה והולמת, והגיע הזמן, שנה מראש, דצמבר אין מועד יותר ר
בגיבוש , על המזכירות להניע את המהלך, ובהקדם, ליידע ולשתף את הציבור  2019דצמבר  -1939

 .הרעיונות וההחלטות לביצוע
לבצעם ולהתחיל  חשוב להקים בהקדם צוות היגוי, שיגבש וירכז הצעות ורעיונות וישבץ צוותי משנה

 בגיוס משאבים ותקציבים. ובהתאם ,הקצאתם לכל פרוייקט שיוחלט לבצעו.
 להתמקד בשני מסלולים  נפרדים אשר גם משלימים אחד את השני והם:: הצעתי

הכנת פרוגרמה תיירותית לתיעוד  -שיקום תשתיות ומבנים לתיעוד ושימור עברו של הקיבוץ  .א
 )ניתן לגייס תקציב לפרוגרמה(:  וביצוע, שתרכז את הנושאים הבאים

שיפוץ ושילוט האתרים לאורך הכביש ממבנה המשחטה ו"הדרך  –שיקום "דרך המייסדים"  .1
 י"ם(. –המנדוטרית" ועד הסילו. )ע"פ מודל תלפיות 

 בשמות מתאימים ומייצגים. –שילוט צירי התנועה המרכזיים באזורי המגורים בקיבוץ  .2
 למרכז מבקרים לתולדות הקיבוץ ,ובית קפה  -שת"הסבת המבנה ל"בית מור –הסילו  .3

 (.ע"י "גיוס כספי המונים"
 .(המסלעה ליד בית הבנים). משפ. אל עזי-כפר מנחם –שידרוג "מסלעת הידידות"  .4

 לבני ובנות קיבוץ , ולילדים. כגון : אירועי תרבות וחברה למייסדים, .ב
 מהארץ ומחו"ל. כולל בנים לקבוצות שהתחנכו במשותף. –מפגשי קבוצות גיל  .1
 .הפנינג ומשחקים לילדים ולנכדים .2
 .ומפגש עם נשיא המדינה (הדר וכו')טיול ב"מסלול הקיבוץ"  .3
 ועידת התנועה הקיבוצית בבית הבנים. .4
 .וארוחה חגיגיתבאזר ושוק אמנים ויוצרים , ותערוכות אמנים  .5
 בר ובהווה.בע –שירה, נגינה ומשחק של בני ובנות הקיבוץ  ,במחול –. אירועי תרבות  .6
 , ברוח מסורת העבר...(, ביכורים ועוד)חנוכהציון חגי השנה  .7
 ועוד...

 ולגוון , אבל , צריך לצאת לדרך...ניתן להוסיף, להרחיב 
 

 בהצלחה לכולנו.
 שלומי שקד

 

 

 

 

 

 

  



  תהקבקבים במקלחת הציבורי

 לשימוש כללי  )לפני היות הכפכפים(במקלחת הציבורית היו קבקבים 
 .ס"מ ועוביים היה שני ס"מ. רצועת גומי מלמעלה 3515X-קרש עץ

זה היה חסר צורה וחסר מעוף וחוסר שאר רוח ליוצרי הקבקבים. 
עם שני מסמרים מכופפים שחיברו ,הרצועה עמדה בקשת למעלה 
כי זה היה מיד נופל לכן ,הרגליים  אותה. לא היה ניתן להרים את

ההליכה שנלמדה ע"י ציבור המשתמשים באופן ספונטני, הייתה 
וק שיה קדימה בפייק גדול גוררים את השנשוגוררים רגל אחת קדימה ומשנוצר פי -גרירת הרגליים 

 ...ה לדבר.ל ג'קסון(. על היגיינה אין מק)על פי מיי "מון וווקרים"הפוך נראינו כרובוטים ישנים או כ
 

 
 צילום: שלמלה ברוידא

 מוטקה.
 כביסה עם פארוק.
רוק הייתה לו עגלה, עגלת הכביסה ומוטקה העגלון שטיפל אהיה פרד ושמו היה פ .פעם זרקו כביסה
  .גם בשאר הסוסים

כך שהמכנסיים היו מתנפחים.  ,המטפלות היו ממלאות זוג מכנסיים ודוחסות ,לפני שהיו שקי כביסה
 . אים כאלה היו מכילים כמו נפח של "שק מודרני". בתור ילדים קראנו לזה אלדד השמןמס' ממול

הן באזור הבטן והן באזור הקרסול. כך הכביסה מעולם לא נפלה החוצה.  ,למכנסיים היו אז גומיות
בתור ילדים אהבנו לעלות על "הר" הכביסה שעל העגלה ולשבת עם מוטקה סיבוב שלם כל בתי 

הוא נסע יותר לאט ממה שאנו הלכנו וניתן היה לעלות ולרדת בזמן  .עם הכביסה נקייה הילדים וחזרה
בין  .הנסיעה. מוטקה ישב על פינת העגלה ורגליו שפשפו את הרצפה. הוא הסכים לנו לעלות טרמפ

או נקיה מהמכבסה. כפי הנראה עזרנו לו להעביר את הזמן. /אם הכביסה הייתה רטובה מהפישרים ו
 . אגבוד סוס וקראו לו היה ע אגב

 

  



 מסיפורו של מקום 
זה נבנה למחלבה ההבית  -המגבנה

לייצור גבינות מהצאן ומהרפת. 
 המחלבה הופעלה ע"י רשקה מודעי

אז עוד לא מודעי(. לאחר שנים )
בודדות נסגרה המחלבה והמבנה 

צרכים שונים בעיקר להפך לשימוש 
 ע"פ אהרון ברוידא .'מחסנים וכו

 

 
 

 

 

 
 

 

 

 
 

 

 
 

 

 

תמונה שפורסמה בארכיון כפר מנחם בפייסבוק 
 ()יש קישור גם דרך אתר כפר מנחם

 ידאושלמלה בר: צילום     
 מתגובות החברים: 

 .נת ברינז'ה מלוחה מחלב כבשיםם שולה קלנר עבדה במגבנה ויצרה גביג - איתן קלנר
 

אמבטיה עם חומרים  זה – אמבטיית טבריה" המבנה שימש גם לאמבטיות "טבריה - איתן קלנר
טיות היו באים בחורף לעשות חברים עם בעיות רומ מינרליים. כמו בחמי טבריה או ים המלח.

 אמבטיות טבריה, לבריאות הגוף. שרה הדס הייתה בין המטפלות באמבטיות טבריה.
 

רשקה מודעי שתמיד נתנה לנו , מאז ימי המגבנה כן, רשק'ה ייצרה שם ברינדזה - ברעם אמציה
 .סוף מצאתי בסופר, אבל רשקה איננה-אני מת על ברינדזה ועכשיו סוףורידזה ב

 

 שימש גם כאטליה ליחזקאל קלנר -נוסבאום  עמית
 

חרוט מי יצר  ,דרגהבכניסה על המ ,גם חדר ההתארגנות והמקלחת של החזיריה ההי - שלומית אלמן
אלי ואברשקה  ,אברהם סלע, מי שעבד אז היו דוו. 1958את המדרגות ושנת היציקה רמז אלי אלמן 

 .כמוסדניק בשעות אחהצלמן א 
 

 יחזקאל קלנר אני בעיקר זוכר את זה כסטודיו של אבא - קלנר דולב
 

אתם מוזמנים להיכנס לארכיון כפר מנחם בפייסבוק, או לארכיון כפר מנחם ביוטיוב,  לראות להעלות 
עי עלונים וסרטים של כפר מנחם, , קט50 -או להגיב להרבה מאוד תמונות מאירועי הקיבוץ משנות ה

אלו אוצרות "זהב " שנאספו בעמל רב ע"י הארכיונאים שלנו, ונזכיר את רחל'ה ברוידא ז"ל שהקימה 
 את הבית החשוב הזה.

 

 היו ואינם עוד...
  

 צילום : יואל דרום ז"ל      צילום: שלמלה ברוידא

https://www.facebook.com/profile.php?id=100021253333755&fref=ufi
https://www.facebook.com/profile.php?id=100021253333755&fref=ufi
https://www.facebook.com/profile.php?id=100021253333755&fref=ufi
https://www.facebook.com/profile.php?id=100021253333755&fref=ufi
https://www.facebook.com/amatzia.baram?fref=ufi
https://www.facebook.com/amatzia.baram?fref=ufi
https://www.facebook.com/amit.nussbaum?fref=ufi
https://www.facebook.com/amit.nussbaum?fref=ufi
https://www.facebook.com/dolev.kelner?fref=ufi
https://www.facebook.com/dolev.kelner?fref=ufi
https://www.facebook.com/profile.php?id=100004110736937&hc_location=ufi
https://www.facebook.com/profile.php?id=100004110736937&hc_location=ufi


 

  צילום: יואל דרום ז"ל
 

 פלקט פרסום
 

 
  



 סיפורן של הרקפות והאזור –בעת הרקפות בעקבות ג
בשנים אלו עוד לא נטעו את חורשות  כשהיינו ילדים היינו הולכים לטייל לגבעות שממזרח לקבוץ.

הלכנו לגבעת הרקפות וקטפנו הרבה מאוד רקפות, בכדי להביא  האורנים, שהיום מכסות כל גבעה.
חוק להגנת הטבע. הגבעות היו מלאות כל זה היה לפני שחוקק  הביתה ולקשט את בית הילדים.

כשירדו הגשמים . סלעים גדולים, סירה קוצנית, זקנן, ברקנים ועוד עשבי בר למיניהם ועצי דומים
הראשונים מיד הופיעו סתווניות ופעמוני הגשם ולמדנו 
וידענו שאחריהם מגיעים הרקפות והנרקיסים ואחריהם 

 הכלניות ושאר פרחי הבר של החורף.
קפות היו שפע של רקפות, שהופיעו בינות בגבעת הר

  הסלעים והעשבים. המראה היה מרהיב כל שנה מחדש.
יום אחד הופיע ראובק'ה אגוזי ז"ל )אבא של אילן, שלמה 
ואורה ז"ל( וגילה לנו גבעה חדשה, עם רקפות שהכיר 

מטר דרום מזרחה לגבעת הרקפות  300 -כשעבד בשדה, כ
 גבעת הרקפות השניה )מזרחית למחצבה(                      המחצבה מזרחית לבורת. הגבעה נמצאת כיום ההיסטורי

הצפונית, הרקפות מופיעות בשיפוליה הצפוניים, סמוך לחלקת השקדים הצרה, שמגיעה כמעט  
בתחילת שנות החמישים הוקמה מעברת חרובית ותושביה )עולים מצפון . לכביש לכיוון תחנת החשמל

לשתול את האורנים על גבעות  1956 -אפריקה( החלו ב
הבור ואיתם גם הרבה עצי חרוב )שפריים שימש להכנת 
 -תערובת לפרות(. המעברה והיער נקראו על שמם 

 חרובית.
גבעה נוספת שהלכנו אליה הייתה גבעת הנרקיסים, שגם 
אותם היינו קוטפים בעבר הרחוק ומביאים הביתה. הגבעה 

קדים של קבוץ נמצאת מזרחית למחצבות ולמטע הש
צרעה. הגבעה גבוהה מאוד, יחסית לאלו שמסביבה. 
כשמביטים מחדר האוכל אחרי מגדלי הסילו, היא הכי 
גבוהה ובצד צפון רואים עליה מספר עצי אקליפטוס. באביב 
אפשר למצוא עליה מספר ריכוזים של צבעונים וכמובן גם 

 רקפות, כלניות ועוד פרחי בר.
פשר למצוא ריכוזי רקפות גדולים אחרי עשרות שנים, כיום א

בכביש לתירוש וגפן אחרי  -מאוד בעוד מספר רב של גבעות 
 נרקיסים בגבעת הרקפות                                              חיל הקשר וגם חרובית, בצד הצפוני של הגבעה של אנדרטת 

ביער חרובית, בפארק הלוחם יש משטחים גדולים של 
יסים, לאורך הדרך הנופית ביער חרובית יש רקפות ונרק

ריכוזים יפים של רקפות, גם בחורשות מערבית לתחנת 
החשמל יש רקפות. בשנים האחרונות הופיעו נרקיסים 

 בגבעת הרקפות המיתולוגית.
בכלל, יש לנו כאן אזור נפלא לטייל. על הגבעות אפשר 
לראות עשרות מחילות של תנים ומערות של דורבנים. על 

גתות, אבני  יש גם הרבה שרידים ארכיאולוגייםגבעות ה
 שכב, מערות קבורה, בורות סיד עתיקים, בארות מים ועוד. 

 אבן שכב עדיין מחוברת לאבן האם           
 )לכתישת זיתים או חיטה(

 שתהנו מהאזור שלנו ותטיילו בו. כל עונה מביאה חידושים.
 סים.בימים אלו כל הגבעות מלאות בפריחת הנרקי

 
 איתן קלנר :כתב וצילם



 24.10.18.2018 – מזכירות וטוקולרפ
14/2018 

 

מרכוס שנהב, זאבי רוזנר, אברהם טולדו, לילי לזרקביץ, עלווה מודעי,  :נוכחים
 צביה רייטר, אורנה תל אור, וידי שקד, עמית ארגוב, מתן לפידות.

 תמיר סלע . :חסרים
 עידן קריסטל משקיף :

 

 על סדר היום:
 סדר יום שוראי .א
 דיווחים .ב
 10.10.18 –אישור פרוטוקול  .ג
 הצבעה אלקטרונית .ד

 איניגו תוכנה(  -)מוזמן : אפי לב ארי
 תושבים -תשלום דמי קליטה  .ה

 אורית זלינגר אוזן( –)מוזמנת 
 סיום קדנציה –יו"ר קהילה  .ו
 "2025"כפר מנחם  –תקציב אסטרטגיה קהילתית  .ז

 )מוזמנת : חלי זלינגר(
 

 דיווחים .א
(. 19.6.15סיימה קדנציה כחברת מזכירות )נבחרה בתאריך  עלווה מודעי – נציהסיום קד .1

 שושי מנהלת משאבי אנוש תוציא קול קורא לחברים להגשת מועמדות לחברות במזכירות.
התקיימה ישיבה ראשונה של וועדת ברו"ש )בריאות, שיקום ורווחה( בראשות  –ועדת בריאות  .2

נציגי ציבור  5-ל שורות ולהרחיב את מספר חברי הוועדה בה הוחלט לרענן את ה אורית גלאור
בנוסף לבעלי התפקידים. שושי מנהלת משאבי אנוש תוציא קול קורא לחברים להגשת 

 מועמדות לחברות בוועדה.
תתקיים פגישה עם  2018יצא לדרך. כמו בהכנת תקציב  2019הכנת תקציב  – 2019תקציב  .3

קציב שיובא תחילה לאישור המזכירות ולאחר נכן כל מרכז ענף/פעילות ויחד נבנה את הת
 לאישור שיחת הקיבוץ.

בתחילת חודש נובמבר יצא מכתב ליורשים )שאינם חברי קיבוץ( ובו הסבר  – מכתב ליורשים .4
קצר על החלטות הקיבוץ הנוגעות ליורשים שאינם חברים והזמנה למפגש בקיבוץ על מנת 

ם במינהל. המפגש יתקיים ביום ראשון לשמוע ולהסביר את הנדרש מהם לקראת הרישו
 במועדון. 19:30בשעה  16.12.18

 

 :10.10.18 –אישור פרוטוקול  .ב
 אושר הפרוטוקול

 

 הצבעה אלקטרונית: .ג
 רקע:

על מנת לשתף יותר חברים בקבלת החלטות )המערכת מאפשרת לבצע גם סקרים/שאלונים( 
 ישנה אפשרות להצביע באמצעות מערכת אלקטרונית.

 

 הציג את המערכת וצורת הפעלתה.סמנכ"ל שיווק של איניגו תוכנה  -ריאפי לב א
)צריך לציין שרשם האגודות עדיין לא מכיר בתוצאות ההצבעה במערכת האלקטרונית של 

 אישור מאזן, קבלה לחברות וכיוב'(.–החלטות סטטוטוריות כמו 
 החלטה תתקבל בישיבה הבאה.

  



 תושבים -תשלום דמי קליטה  .ד
בדבר  17.10יו"ר וועדת קליטה הציגה את החלטת וועדת קליטה מיום  –אורית זלינגר אוזן 

כמו כן, הוצגה  תשלום דמי קליטה מתושבים המעוניינים להתקבל לחברות על החלטות הקיבוץ.
 בקשת וועדת קליטה בעניין גביית דמי קליטה מתושבים עם וותק רב.

 

 דיון :
ה והסכומים אותם יש הגיון  לגבות והוסבר שגם בנים נקלטים בדיון עלו שאלות למטרת הגביי

 משלמים לתשתיות ולאיזון.
 

 הוחלט :
התושבים  מבונים,בנוסף לסכומים לתשלום הקבועים בהחלטה לקליטת חברים למגרשים 

 ₪ . 190,000ישלמו סכום נוסף של 
 

 סיום קדנציה –יו"ר קהילה   .ה
 לסיים את תפקידו כיו"ר קהילה רקוס על רצונוהודיע מ 18.7.18בישיבת מזכירות מתאריך 

 בסביבות נובמבר.
 לאור הרצון לבדוק את המבנה הניהולי ארגוני עלתה השאלה לעניין התזמון.

מרקוס הסביר שהקיבוץ יכול "לספוג" התנהלות ללא יו"ר קהילה למשך שלושה ארבעה חודשים 
 )משך קבלת החלטה בעניין המבנה הניהולי(.

 

 הוחלט :
 .31.12.2018 -וס יסיים לבקשתו את תפקידו במרק .1
משאבי אנוש יפרסמו את המשרה לציבור החברים עם הסבר שהיקף ואורך המשרה כפוף  .2

 להחלטת הצוות לבדיקת המבנה הניהולי.
 

 "2025"כפר מנחם  –תקציב אסטרטגיה קהילתית  .ו
שהתהליך יכול  עלה נושא "חזון כפר מנחם" כמו כן נאמר 28.3.18בישיבת מזכירות מתאריך 
 שילווה בעזרת גורם חיצוני.

 עלה כי לתהליך נדרש ליווי חיצוני ומתבקש תקציב לכך. 2025 כפר מנחםבישיבות צוות 
 

 הוחלט :
 ₪. 45,000לאשר בשלב זה תקציב של 

 

 רשם:  זאבי רוזנר

 
 7.11.18.2018 –פרוטוקול מזכירות 

15/2018 
 

ביץ, עלווה מודעי, צביה רייטר, טולדו, לילי לזרקמרכוס שנהב, זאבי רוזנר, אברהם  :נוכחים
 וידי שקד, עמית ארגוב, מתן לפידות.

 תמיר סלע, אורנה תל אור. :חסרים
 עידן קריסטל משקיף :

 

 על סדר היום:
 אישור סדר יום. .א
 24.10.18 –אישור פרוטוקול  .ב
 הצגת תקשורת אינטרנטית עם הציבור .ג

 )מוזמן: אסף אוזן(
 לת החלטה.קב –הצבעה אלקטרונית  .ד
 הקמת צוות נוי. .ה

 



 דיווחים .א
(. 11/2015מסיים קדנציה כחבר מזכירות )נבחר בתאריך  אברהם טולדו – סיום קדנציה 

 שושי מנהלת משאבי אנוש תוציא קול קורא לחברים להגשת מועמדות לחברות במזכירות.
 דחה לישיבה הבאה– אישור פרוטוקול .ב
 אתר תקשורת אינטרנטית עם הציבור : .ג

לשתף ולשקף למירב הציבור את הנעשה בקיבוץ, בעיקר בנושאי קהילה ושהמידע  על מנת
בנים שטרם נקלטו, וכדי לייצר במה לכל חבר/ה להביע ולהתעדכן,  -יהיה נגיש  לדור ההמשך 

 עולה הצורך להשתמש באתר הקיים "מגוון".
ליך הטמעת אסף אוזן, כמי שלקח על עצמו לנהל את האתר, הסביר לחברי המזכירות את תה

השימוש באתר. תהיה תקופת הרצה של כחודשיים, בתקופה זו נעבוד גם בשיטה הישנה היינו, 
חלוקה בדואר ובמקביל נרגיל את הציבור לשיטה החדשה, בה נקבל גם את הודעות ואת 
העלון באמצעות האתר. כמו כן, ישמש האתר ככלי עבודה בידי מנהלי ענפים ופעילויות, 

 בכל הקשור לפעילות שבאחריותם. לעדכן את החברים
 .יצא דף מסודר לחברים שמתחילים לעבור במקביל

 :סוכם
יצירת  המזכירות רואה בברכה כל יוזמה המקדמת את הקשר עם ציבור החברים והמאפשרת

 דו שיח ענייני, בנוסף לשיחות הקיבוץ והפרוטוקולים המפורסמים לציבור.
 

 הקמת צוות נוי : .ד
 (: יהודית הלבני, יגאל קליין, זוהר ברוידא, הילה אלמןי""צוות הנו)משתתפים: 

 מטעם עצמו( ,יחיעם יוגב)
התקיימה ישיבה בנושא "נוי כפר מנחם". בישיבה ההיא  1.8.18בישיבת מזכירות מתאריך 

השתתפו חלק מהמוזמנים לישיבה הנוכחית. סוכם, כי החברים יעלו על הכתב נקודות 
ית "נופים" והיכולת לשתף פעולה עם צוות הנוי מטעם להתייחסות אל מול החברה הקבלנ

 אגודת מתיישבי כפר מנחם.
 דיון :

חברי הצוות הציגו את עמדתם לעניין נוי כפר מנחם )"המחנה הישן"(, הדורש התייחסות שונה 
מזו הקיימת ביישובים חדשים/סטנדרטיים/מתוכננים. כמו כן, לצוות היו השגות לאופן קבלת 

 ביצוע העבודה, הרואה את הקיבוץ וההרחבה כישות אחת.ההחלטות ואופן 
 הצוות מבקש להיות שותף בקבלת ההחלטות הנוגעות לנוי הקיבוץ )"המחנה הישן"(.

התפתחה שיחה בעניין הסובייקטיבי מה הוא "נוי יפה" ומדוע ראיית , אל מול דברי הצוות
רת. הוסבר גם שבוועדת הצוות את הנוי בקיבוץ, עדיפה על פני ראית אחרים החושבים אח

הנוי של האגודה נמצאים חברי קיבוץ השותפים להחלטות המתקבלות בנושאי נוי קיבוץ 
 אביב כהנא.לוועדת הנוי בראשות  זוהר ברוידאוהרחבה. לאחרונה הצטרף 

 מותר לציין, שהחברים הביעו ככלל שביעות רצון מהנעשה וכמובן, שתמיד יש מקום לשיפור. 
 סוכם :

ייפגשו עם ועד האגודה ,או עם וועדת הנוי של האגודה )כרגע אין  נר ומרקוס שנהבאבי רוזז
יו"ר לוועד האגודה(, על מנת למצוא נוהלי עבודה על פיהם הקיבוץ )ועדת תכנון או כל גוף 

 רלוונטי אחר( יוכל להשפיע על קבלת החלטות.
 קבלת החלטה: –הצבעה אלקטרונית  .ה

 נדחה לאחת מהישיבות הבאות.
 
 
 זאבי רוזנר: שםר

  



28.11.2018 
  משולחנה של אורית גלאור

ביום שישי האחרון הצגתי בפני החברים במסגרת מפגשי "חברותא" את תפישת עולמי לגבי מערכת 
 אנסה להעלות על הכתב את עיקרי הדברים: ברו"ש עליה אני אחראית.

מהווה מרכיב  ועוד...(עוד אות, סימערכת בריאות ורווחה וכל הנלווה )בעלי צרכים מיוחדים, ביטוח ברי
 "הערבות ההדדית" שומרת על המשך היותנו קבוץ, על אף השינוי. עיקרי במונח "ערבות הדדית".

מכאן עלינו לבחון איזה מענה נותנת מערכת מרכזית זאת. מה קיים, האם עונה לצרכי החברים, ומה 
 יש להתאים לזמנים ולצרכים המשתנים?

 

 :מרפאה
)של המאה הקודמת(, בין ברית  90 -הקיימת על בסיס הסכם, שנחתם בסוף שנות  מרפאת הקבוץ

 התנועה הקיבוצית וקופ"ח כללית .
המרפאה פה מופעלת מזה כמה חודשיים ע"י . לתת שרות על פי הנחיות ה"כללית"המרפאה אמורה  

ו קשר יום יומי שניהם עושים מעל ומעבר לתת מענה מרבי ללא אחות. קיימנ רופא ומזכירה רפואית.
אמורה אחות  1.1.2019–ללא נדר בז. נכון להיום, עם האחראים על תחום האחיות במחוז המרכ

 להתחיל עבודתה במרפאת הקבוץ.
עד שנגיע  נרחיב את המידע הקבוע לגבי שעות פתיחת המרפאה. ,עבודתהלאחר שהאחות תחל ב

"ר דני אלבירט. נכון להיום ועד ליום המיוחל המרפאה נפתחת פעמיים בשבוע במאמץ גדול של ד
הודעה חדשה עבודת הרופא נעשית בימים רביעי אחר הצהריים ובשישי בוקר. גם זה עשוי להשתנות 

 .לעבודתו העיקריתבהתאם 
 את הביקור אצל הרופא. ,המזכירה הרפואית ,יש להמשיך ולתאם טלפונית עם יעל מלכה

 

 :פריפריה
ענפים אחרים בקבוץ, או מחוצה לו. אך, יש חברים, אשר חברים רבים עושים את יומם במפעל, ב

 מסיבות שונות בריאותיות ואחרות היציאה מהבית קשה להם.
מתפקידי )כך אני רואה זאת( לוודא שצרכיהם מתמלאים. הדרך לכך היא מינוי מטפל/ת שטח. 

 הגדרת תפקיד מדויקת תפורסם בימים הקרובים.
 

 :בית הדר
ל פי הגדרות המדינה )משרד הבריאות משרד הרווחה ,ביטוח לאומי( הבית הוא "בית משפחתי" ע

 משמעו נתינת מענה לחברי הקבוץ וקרוביהם מדרגה ראשונה ושני אנשי חוץ.
לדעתי, יש חשיבות להמשך קיומו של הבית, עם זאת עלינו להעמיק את החשיבה איך להמשיך מהו 

 המענה הנכון לקיבוצכם ועוד....
 י עבודת ועדת הבריאות, ועדה שאמורה לקום בימים אלה.אלו ועוד יהיו נושא

כאמור, מטרת הוועדה לבנות מערך רחב  מכאן, אני חוזרת ופונה להיות נכונים לקחת חלק בוועדה.
 לכל הכלול בתחום הברו"ש.

 :לסיום תזכורת חשובה
ן, בית חולים שלישי וחמישי יוצא רכב גדול למוסדות הבריאות הבאים: מרפאת יד בנימי,בימים ראשון

 קפלן, קופ"ח רמז ברחובות.
 )הבאת תרופות ועוד...( בהתאם לצרכי המרפאהנסיעה לצורכי בריאות הרכב מוזמן נסיעה זאת היא 

כמו כן מסיע אנשים למרכזים רפואיים. ההסעה מתקיימת על בסיס הרשמה מראש אצל יעל 
לצרכי בריאות( על בסיס הצטרפות לנסיעה )שלא הקפידו להירשם במרפאה .אני מאד מבקשת 

 מקום פנוי.
 

 בברכה
  052-4475453אורית גלאור 

   bros@kfm.org.ilמייל: 

mailto:bros@kfm.org.il


 גג אחת קורת תחת כל המידע

 שלום רב,
בימים אלה התאמנו את "אתר כפר מנחם" כדי להרחיב את מעורבות חברי הקהילה ולאפשר לבעלי 

יר מידע בצורה נוחה, עדכנית ובזמן סביר. מעתה ישלחו דרך האתר הודעות שוטפות תפקידים להעב
 תשתיות, חשמל, חד"א וכלבו אשר יגיעו גם למיילים האישיים. מכלל הענפים, לרבות בריאות, רווחה,

חומרי הכנה לשיחות קיבוץ ועוד. את המידע שישלח ניתן  ,עלוני הקיבוץכמו כן יישלחו פרוטוקולים, 
 למצוא גם באתר בצורה מרוכזת ונוחה לשימוש.  יהיה

 איך זה עובד? 
רכזי הענפים עברו הדרכה, והם אחראים להעביר מידע שוטף ועדכני לציבור שיישלח דרך האתר 

שיהיה ברשימת הנמענים, כמו בני  ויגיע למייל האישי של כל אחד מחברי הקהילה ולכל מי שנחליט
חשוב להדגיש שהמידע שיפורסם אינו ן לשמר את הקשר עימם. ובנות קיבוץ שאינם חברים ויש רצו

 אישי ואינו מסווג. במקרים דחופים יצאו גם מסרונים. 
 ניתן יהיה להגיב במייל חוזר לשולח ההודעה ולקבל תשובות והבהרות בנוגע לעדכונים.

לסיגל  בשלב זה, נאפשר למעוניינים בכך להמשיך גם בשיטת הדיוור הקודמת )יש להודיע על כך
סעידי(, אולם, המגמה לדבוק ביתרונות ולהשתמש בקדמה תוך שימוש מינימלי בנייר וניצול מקסימלי 

 של הטכנולוגיה הקיימת, כדי ליצור קהילה מעורבת ומידע עדכני בזמן סביר עד כמה שניתן.  
ם שהוא בנוסף, ניתן לקבל את המידע באמצעות הסמרטפון, אם על ידי מי שיכול לראות את המיילי

 מקבל דרך הסמרטפון ו/או, על ידי הורדת אפליקציית האתר לסמרטפון.
 

 לפרטים נוספים. ניתן לפנות לאסף אוזן 
  054-2200610בטלפון: 

 uzan76@gmail.comאו במייל 
 

 

 

 

 קול קורא
 

 בכבישי גבעת הילדים, היות ונבצר ממני להשתתף במפגשים במועדון עקב החשכה
אנסה להבהיר את עמדתי בנוגע לשינוי באורחות החיים: אנו הפנסיונרים )אולי לא כולם( יוצאים 

ללא שום התחשבות בגילנו  ,לעבודה בכדי להגדיל את הפרנסה עקב ריבוי המיסים שמטילים עלינו
נצרכים ואסור לבטל לנו את  ופרנסתנו. ולכן אנו זקוקים לעזרה רבה במוצרי הבריאות! כי אנחנו כולנו

הסובסידיות הקיימות )אולי רק להגדילן(, עם התחשבנויות שונות. ביטול הסבסוד יראה על ביטול 
הערבות ההדדית!! למען קיום הערבות ההדדית. אפשר להגדיל את תקרת מס האיזון אך אסור לפגוע 

 בכבוד הפנסיונרים אנו לא חיים בקוטב.
 יו"ר בקיבוצנו. 2הבעיה של  ע בדחיפות את כליו בפתירתאני מציעה , שהצוות ישקי

 אולי פה יחסך הכסף. שרוצים לקחת מהפנסיונרים.
ויתורנו על  בעקבותו כיצד ומתי נקבל את המגיע לנו, עד היום לא קיבלנו מסמך שיראה לנ, דרך אגב

 י."מההנחות שמגיעות לנו בר
 גם לקלפי. רים ובלי מסמך כזה לא הולכיםכלומר, אין אנו יודעים מתי וכיצד נקבל את ההחז

 
 נורית גלינה

 
 הדברים הופנו לזאבי רוזנר 

 "כבעל תפקיד ובכלל, לא נכון להגיב בעלון, לשם כך יש שיחת קבוץ." –והוא השיב 

 

  

mailto:uzan76@gmail.com


 
 25.11.2018 - שיחת קיבוץ וטוקולרפ
 

 חברים. 30 נוכחים:
 אמנון זלינגר  :יו"ר 

 מרקוס שנהב  מזכיר:
 

 היום:על סדר 
 2017תוכנית שימושים ברווחי אגודת אחזקות כפר מנחם בשנת  -המשך דיון  .1
 קבלת החלטה.)לאחר מפגשי הסבר לציבור(. –הסדר ביניים  .2
 סיום קדנציה של שני חברי מזכירות. –דיווח  .3

 עלווה מודעי. -
 אברהם טולדו. -

 
 :2017תכנית שימושים ברווחי אחזקות כפר מנחם בשנת  .א

האחרונה עלתה בקשה לבדיקת חלוקת דיווידנדים. לאור בקשה זו הועבר במפגש שיחת קיבוץ 
 הנושא למזכירות לצורך גיבוש המלצה בעניין.

ממליצה לשיחת קיבוץ להמשיך את החלוקה על פי  21.11.18המזכירות בישיבתה מיום 
 ההחלטות הקיימות.

 הוחלט:
 לקבל את המלצת המזכירות ולחלק על פי ההחלטות הקיימות. 

 
 : קבלת החלטה –דר ביניים הס .ב

בהמשך להסבר שניתן לחברי הקיבוץ במסגרת מפגשים שבועיים, הוסבר בשיחת קיבוץ 
המתווה והפרטים הנוגעים למתווה כפי שהוחלט ברשות מקרקעי ישראל. כמו כן, התווסף 

 להסבר עניין חלוקת המגרשים אשר נדונה בוועדת תכנון שתבוא לאישור החברים.
 הוחלט :
הקיבוץ מקבלת את ההצעה להיכנס להסדר הביניים. הכניסה להסדר הביניים בפועל שיחת 

 .31.12.2019מותנת בכך שרשות מקרקעי ישראל תאריך את תקופת ההסדר עד לתאריך 
 

 :סיום קדנציה של שני חברי מזכירות .ג
 שנים. 3על פי החלטות הקיבוץ אורך קדנציה היא 

 נים כחברי מזכירות.ש 3מכהנים  ואברהם טולדו יעלווה מודע
 ייצא פרסום לציבור הקורא לחברים להעמיד עצמם לבחירה למזכירות.

 

 , בהזמנות זו
 אנו מודים לאברהם ועלווה על פעילותם ופועלם כחברי מזכירות

 
 רשם: זאבי רוזנר

  



 

 טיול יום הולדת לקיבוץ
 
נערך טיול מוצלח מאוד לעמק  30.11.2018 -ב

ן ומעניין, האווירה המעיינות הטיול היה מגוו
 מצוינת ומזג האוויר האיר פנים. 

גולת הכותרת של הטיול היה מפגש עם 
האתיופית וסיפוריה המרתקים על ילדותה 
ועלייתה ארצה, עם תצוגה של בית ודמויות 

 אתיופיות.
המדריך אבס הדריך טוב מאוד. הנהג היה 
מאוד ידידותי, לאורך כל הטיול צילם את 

הסרטון והקרין אותו  המשתתפים, ערך את
 בפניהם.

 
 
 

יבורכו אוכמה אבירם, אשר על הארגון וההפקה 
  וחברות הצוות שסייעו בידה.

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
  מ"מ גשם 66.9בנובמבר ירדו 

 
 

  



 ח י ד ו ן    ח נ ו כ ה
 

 מה ההבדל בין מנורה וחנוכיה? .1
o מנורה עשויה מכסף וחנוכיה מזהב 
o למנורה שבעה קנים ולחנוכיה תשעה 
o לחנוכיה יש ציור של עלה זית על השמש 
 
 

למה אוכלים סופגניות ולביבות  .2
 בחנוכה?

o כדי לציין את נס פח השמן 
o  משום שהחשמונאים אכלו סופגניות לפני

 המרד
o כדי לציין שלא היה ליהודים זמן לאפות לחם 

 
 

 מדוע נוהגים לתת דמי חנוכה? .3
o  כדי לסמל את הזהב שממנו היתה עשויה

 המנורה
o מל את העושר אחרי הניצחוןכדי לס 
o כדי לחנך את הילדים לתת צדקה 

 
 

 מהו השם הנוסף של חג החנוכה? .4
o חג שמחת תורה 
o חג האביב 
o חג האורים 
o חג השמן 

 

אינו מציין את  מה מהבאים .5
 חנוכה?ה

o מרד החשמונאים 
o טיהור המקדש 
o חנוכת המזבח 
o ניצחון בני ישראל את פרעה 

 
 
 
 
 
 

 

 

ל איו מילים מציינות האותיות שע .6
 ?הסביבון

o נס גדול היה פה 
o נס גדול היה פעם 
o ניסים גדולים היו פה 

 
 

 בחנוכה? מתי נחגג חג החנוכה .7
o כ"ה בכסלו 
o א באדר 
o כ"ה בניסן 
o א בכסלו 
 
 
 ?כמה ימים נחגג חג החנוכה .8
o 7 
o 8 
o 9 
o 12 
 
 
במה שונה הדלקת הנרות בין בית  .9

 ?הלל לבית שמאי
o אופן הדלקת הנרות 
o צבע הנרות 
o הדלקת הנרות הברכה שנאמרת לפני 

  



  
 חפשו את המילים שבציורים והקיפו אותם בעיגול

 

 

 
 
 

  מלאו את המילים במקום המתאים וגלו את הביטוי
 

 



 דרושים
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 

 דרוש/ה יו"ר קהילה
 

 לאור הודעתו של מרקוס על סיום תפקידו כיו"ר קהילה בסוף שנה זו , אנו מחפשים יו"ר קהילה. 
 התפקיד כפי שמופיעה במבנה הארגוני של כפר מנחם מצורפת. הגדרת

 משך המשרה ישתנו בכפוף להמלצות הצוות לבדיקת המבנה הניהולי.יתכן כי היקף ודגש חשוב: 
 מזכירות :ר יו"
  .ליו"ר המזכירות אחריות על תאום ותכלול המערכת,  תוך הפעלת גופי תיאום לפי שיקול דעתו 
  .אחריות על קיום אורחות החיים והתנהלות הקהילה הקיבוצית בהווה ובעתיד 
 רטגיים של התחדשות וצמיחה.פעולה מתמידה לייזום מהלכים  אסט 
 .יצירת אינטגרציה בין הקיבוץ ליישוב 
  יו"ר ועד ההנהלה ונציגו כלפי גופים חיצוניים  -המזכירות הינה ועד ההנהלה של הקיבוץ והמזכיר

 רלוונטיים.
 .פיקוח ובקרה על פעילות הנהלת הקהילה 
 אחריות לניהול מוסד האסיפה ותפקוד הקלפי. 

   בקלפיהבחירה לתפקיד הינה 
 

 .15/12/2018חברים המעוניינים להגיש מועמדות לתפקיד, מוזמנים לפנות עד לתאריך 
 menosh@kfm.org.ilאת הפניות יש להעביר אלי, למייל: 

 משאבי אנוש –שושי בורנשטיין 

 דרוש/ה אחראי/ת פריפריה
 

דאגה ועזרה לחברים  המרותקים לביתם או כאלה –אנו מחפשים אחראי/ת לתחום הפריפריה
 המוגבלים ביכולתם לצרוך שירותים המצויים בקבוץ ואינם ברי השגה )כביסה, תרופות, מזון(.

 

 להלן פירוט תחומי האחריות העיקריים:
  הזקוקים לסיוע ביתי.וזיהוי חברי קבוץ איתור 
  יות ועובדים זרים(המסייעות לחברים בביתם )ישראלמעקב אחר עבודת המטפלות. 
 בקורי בית עפ"י צורך. 
 .ביקורים אחרי אשפוז 
 .שותפות במפגש קבוע של צוות רב מקצועי 
  ,נציג מרפאה, מנהלת ברו"ש.צוות שיכלול עו"ס 
  אנשים הזקוקים להתקנת לחצן. בעלי לחצן מצוקה וזיהוימעקב אחרי 

 כישורים נדרשים:
 יכולת הקשבה 
 דיסקרטיות 
 אכפתיות 

 פארא רפואי )הכשרה ו/או ניסיון בתחום( רקע השכלה:
 מנהל/ת ברו"ש כפיפות:

 .כרבע משרה )כעשר שעות שבועיות, נדרשת גמישות( הקף משרה:
 

 .15/12/2018המעוניינים להגיש מועמדות לתפקיד, מוזמנים לפנות עד לתאריך 
 menosh@kfm.org.ilאת הפניות יש להעביר אלי, למייל: 

 משאבי אנוש –שושי בורנשטיין 
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 למפעל מתכת
 דרוש/ה אחראי/ת מחלקת הרכבות

 

 דרוש/ה אחראי/ת מחלקת הרכבות יבוץ כפר מנחםמתכת בקהלמפעל 
 טיפול בקביעת קדימויות וחלוקת עבודה

 אחריות על ניהול הזמנות ועמידה במועדי אספקה
 עבודה מול מחלקות הלוגיסטיקה והמחסן

 

 :דרישות התפקיד
  יתרון –ניסיון בניהול אנשים 
  יתרון –ניסיון בעבודה במפעל יצרני תעשייתי 
 וןכושר ניהול וארג 
 תקשורת טובה 
  יתרון –יכולת הפעלת מלגזה 
 ניסיון עבודה במערכת ממוחשבת 

 

  misrot2000@gmail.com-קורות חיים ל

 דרוש/ה סייע/ת למרפאת שיניים
 

 אנו מחפשים סייע/ת למרפאת השיניים )סיוע לרופאי השיניים וסיוע בניהול המרפאה(. 
 

 כישורים נדרשים:
 יחסי אנוש טובים 
 סדר וארגון 
 סבלנות 
  ללימודים בהמשך.לא נדרשת הכשרה מקצועית קודמת בתחום, ניתן יהיה לצאת 

 מנהלת מרפאת השיניים כפיפות:
כשליש עד חצי משרה, בהתאם לצורך. נדרשת גמישות בשעות העבודה )משמרות  הקף משרה:

 בוקר ואחה"צ(.
 

 .15/12/2018המעוניינים להגיש מועמדות לתפקיד, מוזמנים לפנות עד לתאריך 
 menosh@kfm.org.ilאת הפניות יש להעביר אלי, למייל: 

 משאבי אנוש –שושי בורנשטיין 

 למפעל מתכת
  עובד/ת כללי/תדרוש/ה 

 

 מים טכניים יכולת עבודה בתחו 
  יתרון  –ניסיון עבודה במפעל יצרני תעשייתי 
  גמישות תפקודית  
  יתרון -ניסיון עבודה על מלגזה 
 

  misrot2000@gmail.com-קורות חיים ל
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 אמילי ז'ורנו 22.08.1895-05.12.1957
 זליג יובל 10.03.1906-23.12.1974
 חיים פלסקובסקי 29.12.1915-15.12.1977

 יוסף  אלקלעי 1883-04.12.1979
 פייטל שוהם 04.07.1913-24.12.1982
 שלמה אליאב 19.01.1910-22.12.1990
 מנוחה עציון 05.07.1920-09.12.1994
 אברהמ'ל ברוידא 18.10.1911-16.12.1994
 חיה ירוחם 29.03.1914-25.12.1995
 דינה הליבני 24.10.1913-08.12.2000
 יוסף טולדו 12.09.1902-31.12.2000
 איליה נאוסיחין 25.04.1916-25.12.2001
 שו נדיר 21.04.1923-30.12.2001
 תמר דיין 05.02.1940-12.12.2002
 צפורה לביא 05.02.1927-19.12.2003
 אראלה שבתאי 11.03.1936-03.12.2005
 אלתר זילברשטיין 10.09.1916-08.12.2005
 ישראל גרמן 11.12.1921-08.12.2008
 עמוס סנדברג 21.12.1947-17.12.2009
 מיכה מן 24.02.1923-20.12.2009
 רפאל גושן -רפי 03.10.1945-28.12.2012
 דינה פינק 24.02.1923-20.12.2012
 חיה פרלמוטר 01.09.1913-13.12.2013


